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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  
Univerzity Karlovy 

dne 23. února 2023 

Přítomno: 
Samuel Csanda, Selma Muhič Dizdarevič, Markéta Hampeisová, Pavel Himl, Jan Horský, Tatiana 
Chavalková Badurová, Matěj Krofta, Jana Wohlmuth Markupová, Hedvika Novotná, Marie 
Novotná, Petr Pavlík, Martina Plass, Martina Pustková, Věra Sokolová, Markéta Zandlová 
CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

Omluveno:  
- 
CELKEM OMLUVENO: 0 

Nepřítomno: 
- 
CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

 
Hosté: 
Marie Pětová, Gabriela Málková, Iva Holmerová, Karel Strnad, Jakub Marek, Sára Říhová aj. 
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1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu jednání 

Předseda senátu P. Himl zahájil zasedání a přivítal nové členy a členky AS FHS UK – Selmu 
Muhič Dizdarevič, Petra Pavlíka, Markétu Hampeisovou a Martinu Plass. 

Navržený program jednání: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu AS FHS UK 

2) Volba předsednictva AS FHS UK 

3) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 5. ledna 2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

4) Informace děkanky (mj. finanční situace a výhled fakulty) 

5) Různé 

P. Himl představil návrh programu jednání, který byl následně schválen tichým 
souhlasem. 

2) Volba předsednictva AS FHS UK 

Pro volbu předsednictva navrhl P. Himl zřídit dvoučlennou volební komisi. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování:  PRO:   15      
 PROTI:  0     
 ZDRŽELO SE:  0  

Do volební komise P. Himl navrhl H. Novotnou, za studující byl navrhnut M. Krofta. P. Himl dal 
o návrhu hlasovat. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování:  PRO:   13      
 PROTI:  0     
 ZDRŽELO SE:  2 

Volební komise vyzvala k návrhům do předsednictva AS FHS UK. V. Sokolová a J. Horský navrhli 
na post předsedy stávajícího předsedu P. Himla. P. Himl nominaci přijal a následně nastínil 
svou představu vedení senátu. Následovala tajná volba. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ/ ODEVZDANÝCH VOLEBNÍCH LÍSTKŮ: 15 
Hlasování:  PRO:   14      
 PROTI:  0     
 ZDRŽELO SE:  1 
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Na místo místopředsedkyň AS FHS UK. P. Himl navrhl M. Zandlovou, M. Hampeisová za 
studentskou část AS navrhla T. Chavalkovou Badurovou. Obě nominované nominaci přijaly a 
nastínily své představy práce v předsednictvu. Byla zahájena tajná volba. 

M. Zandlová 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ/ ODEVZDANÝCH VOLEBNÍCH LÍSTKŮ: 15 
Hlasování:  PRO:   11      
 PROTI:  0     
   ZDRŽELO SE:  4  

T. Chavalková Badurová 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ/ ODEVZDANÝCH VOLEBNÍCH LÍSTKŮ: 15 
Hlasování:  PRO:   11      
 PROTI:  0     
   ZDRŽELO SE:  4  

M. Zandlová 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ/ ODEVZDANÝCH VOLEBNÍCH LÍSTKŮ: 15 
Hlasování:  PRO:   11      
 PROTI:  0     
 ZDRŽELO SE:  4 

Předsedou AS FHS UK byl zvolen P. Himl, místopředsedkyněmi AS FHS UK byly zvoleny 
M. Zandlová a T. Chavalková Badurová. 

3) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 5. ledna 2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

Předsednictvo neobdrželo připomínky k zápisu; žádné připomínky nebyly vzneseny ani na 
místě. 

Zápis ze zasedání dne 5. ledna 2023 byl schválen tichým souhlasem. 

4) Informace děkanky (mj. finanční situace a výhled fakulty) 

• M. Pětová oznámila, že proběhly registrace kurzů, a tentokrát – po zavedení úprav 
pravidel – bez technických potíží. 

• Dále informovala, že studující evaluovali bakalářské kurzy a evaluace byly většinou 
pozitivní a nevyskytl se v nich žádný zásadní problém. Poděkovala všem, kdo evaluaci 
provádějí. Dále upozornila na evaluační šetření nachystané rektorátem a zaslané 
koncem února, směřované k posledním ročníkům bakalářských i magisterských 
oborů, a vyzvala studující k účasti.  
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• Poté informovala o interním hodnocení magisterských studijních programů Filosofie 
v kontextu humanitních věd a Dějiny moderní evropské kultury; oba studijní 
programy prošly v pořádku a bez připomínek.  

• M. Pětová dále informovala o vydařeném kurzu celoživotního vzdělávání, který byl 
zaměřen na kariérní poradenství.  

• Posléze informovala o právě probíhajícím sběru přihlášek. Do bakalářského studia se 
hlásí  zhruba stejný počet studujících jako v posledních dvou letech. Na magisterské 
obory se hlásí mírně více lidí oproti předešlým ročníkům. Dále sdělila, že v Kampusu 
Hybernská probíhá ve spolupráci s FHS UK akce s názvem Didaktikon, která pomáhá 
přilákat další potenciální studující.  

• M. Pětová dále hovořila o tom, že bylo na FHS UK otevřeno téma umělé inteligence v 
souvislosti se studentskými pracemi. Debata se otevřela i v rámci celé UK. 

• Rostou počty zájemců o výjezdy v rámci programu Erasmus+. Bylo uzavřeno několik 
nových mobilit v rámci severských zemí, jako je Norsko, Island atd. M. Pětová 
poděkovala celému zahraničnímu oddělení, zejména Nikole Skladanové za propagaci 
a recruitment. 

• M. Pětová dále informovala, že v rámci setkání zástupců rad Cooperatia a vedoucích 
kateder vznikla pracovní skupina, která se věnuje otázce rozdělování prostředků v 
návaznosti na vážení vědeckých výstupů v rámci fakulty. 

• Děkanka zhodnotila finanční situaci fakulty jako dobrou, a to i navzdory vysokému 
nárůstu cen, zejména energií. Bylo možné od ledna 2023 navýšit mzdy akademických 
pracovníků, v součtu o cca 12 %. K. Strnad doplnil, že to sice neodpovídá růstu inflace, 
ale zvýšení mezd vychází z možností fakulty, především vzhledem na rozpočtové 
provizorium. 

• Fakultní dluh nyní činí 50 miliónů Kč, splácení je rozpočteno na 6 let. Kromě půjčky ve 
výši 8 mil. Kč z univerzitních prostředků, kterou je potřeba splatit do 5. 12. 2023 
(fond „Mikuláš“), si FHS půjčila prostředky také od MFF UK a PřF UK. U dluhu, který 
má fakulta u univerzity, M. Pětová podle svých slov dosáhla restrukturalizaci, 
zahrnující mj. tři odpuštění splátky. 

• M. Pětová dále zmínila debatu o podfinancování humanitních a společenskovědních 
oborů, kterou zahájila mj. i Asociace děkanů filozofických fakult, jejíž členkou také je. 
Asociace usiluje v jednání s MŠMT o navýšení mzdových prostředků. 

• V posledním bodě informovala M. Pětová o tom, že od začátku ledna fakulta řeší 
podnět, který ombudsmance UK podalo několik studentek oboru Orální historie – 
soudobé dějiny a který se týká sexuálního obtěžování studujících a celkové atmosféry 
na oboru. Téma prošlo médii, M. Pětová je v každodenním kontaktu s ombudsmankou 
UK, K. Šámalovou. Rektorka UK M. Králíčková vytvořila k vyšetřování podnětu komisi. 
Komise vydá stanovisko, jež bude sloužit jako podklad pro další rozhodování 
děkanky. Tento proces by měl být završen cca v polovině března. M. Pětová nakonec 
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poděkovala studentské komoře za zorganizování FHSafe 2 (17. 2. 2023), akce, která 
se věnovala sexualizovanému násilí na akademické půdě. 

• V následné diskusi se P. Pavlík dotázal na splácení dluhu FHS UK ve vztahu k jejímu 
celkému hospodaření. M. Pětová odpověděla, že splátky probíhají podle plánu, fakulta 
dostává závazku vždy včas a věřitelské fakulty jsou uspokojené. Současně děkanka 
ujistila, že se i nadále bude snažit o vyjednání co nejlepších podmínek pro FHS. 

• Na dotaz H. Novotné děkanka dále hovořila o habilitačním a jmenovacím řízení. 
Kromě řízení v oboru filosofie bylo fakultě v rámci nového akreditačního rámce 
uděleno oprávnění k habilitačnímu řízení v oboru sociální a kulturní 
antropologie na pět let. Proti neudělení oprávnění ke jmenovacímu řízení 
v tomtéž obor se fakulta odvolala, nicméně konečný výsledek byl negativní. 
Jmenovací řízení v oboru filosofie má fakulta i nadále. 

• P. Himl se dotázal na zpětnou vazbu rektorátu k opatření děkana, týkajícímu se  
hodnocení akademických pracovníků. Podle M. Pětové přišlo z rektorátu několik 
konkrétních připomínek a opatření bude nejen na jejich základě novelizováno.  

• T. Chavalková Badurová poděkovala M. Pětové za podporu vedení fakulty při realizaci 
akce FHSafe2, a uvedla, že již teď studentská část AS plánuje v dubnu pokračování.. 

• M. Plass ocenila nový rozcestník o podpoře pro studující, který je na webu fakulty, a 
požádala o doplnění dalších informací, např. o dostupnosti studentské kuchyňky a 
přebalovacího pultu.  

• P. Pavlík vznesl dotaz na vyhodnocení reformy fakulty, která proběhla před dvěma 
lety. M. Pětová plánuje fakultu předat s hodnocením reflexe reorganizace. P. Pavlík 
navrhl vytvořit dotazníkové šetření pro zaměstnance a zaměstnankyně, které by 
proběhlou reformu reflektovalo. 

5) Různé 

P. Himl otevřel bod Různé zprávou o návrhu usnesení ohledně financování humanitních 
oborů, které se řešilo na Akademickém senátu UK. 

Návrh usnesení: 

„AS FHS UK vyjadřuje hlubokou nespokojenost s oceněním práce akademiků a akademiček 
humanitních a sociálněvědních oborů, které na UK často nedosahuje ani hranice minimální 
důstojné mzdy pro Prahu – 39 974 Kč. 

AS FHS UK podporuje vedení UK ve snaze dosáhnout významného navýšení státních prostředků 
na vysoké školy. 

AS FHS UK vyzývá vedení UK, aby předložilo takový model rozdělení finančních prostředků mezi 
součásti UK, který umožní všem fakultám stejné mzdové ohodnocení za srovnatelnou práci jejich 
akademiků a akademiček.“ 
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K návrhu usnesení proběhla diskuze, v níž byly vzneseny dva doplňující návrhy (P. 
Pavlík, T. Chavalková Badurová). 

Hlasování o doplňujícím návrhu P. Pavlíka ve znění: „AS FHS UK podporuje snahy AS FF 
UK o řešení neúnosných mzdových rozdílů na UK.“ 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování:  PRO:    6      
 PROTI:   6     
 ZDRŽELO SE:   1 
 NEHLASOVALO: 2 

Návrh nebyl schválen. 

Hlasování o doplňujícím návrhu T. Chavalkové Badurové ve znění: „AS FHS UK děkuje FF 
UK za otevření tématu neúnosných mzdových rozdílů na UK.“  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování:  PRO:    7      
 PROTI:   6     
 ZDRŽELO SE:   1 
 NEHLASOVALO: 1 

Návrh nebyl schválen.  

Hlasování o původním návrhu usnesení AS FHS UK P. Himla: „AS FHS UK vyjadřuje 
hlubokou nespokojenost s oceněním práce akademiků a akademiček humanitních a 
sociálněvědních oborů, které na UK často nedosahuje ani hranice minimální důstojné mzdy pro 
Prahu – 39 974 Kč. 

AS FHS UK podporuje vedení UK ve snaze dosáhnout významného navýšení státních 
prostředků na vysoké školy. 

AS FHS UK vyzývá vedení UK, aby předložilo takový model rozdělení finančních prostředků 
mezi součásti UK, který umožní všem fakultám stejné mzdové ohodnocení za srovnatelnou práci 
jejich akademiků a akademiček.“ 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 

Hlasování:  PRO:    14      
 PROTI:   0     
 ZDRŽELO SE:   1 

Návrh byl schválen. 

P. Himl na závěr připomenul další termíny zasedání AS FHS UK. Příští termín je 
naplánován na 23. 3. 2023 od 16:00; v rámci něhož proběhne představení navržených 
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kandidátek na funkci děkana FHS UK. Zasedání bude prezenční, ale v úvahu přichází i jeho 
streamování. Termín následujícího zasedání byl stanoven na 30. 3. 2023, 16:00; na zasedání 
bude probíhat volba kandidáta na funkci děkana FHS UK.  

P. Himl poděkoval za účast všem přítomným. 

Zapsala: Dominika Lewis 

 

Přehled schválených usnesení: 

534. AS FHS UK vyjadřuje hlubokou nespokojenost s oceněním práce akademiků a 
akademiček humanitních a sociálněvědních oborů, které na UK často nedosahuje ani 
hranice minimální důstojné mzdy pro Prahu – 39 974 Kč. 
AS FHS UK podporuje vedení UK ve snaze dosáhnout významného navýšení státních 
prostředků na vysoké školy. 
AS FHS UK vyzývá vedení UK, aby předložilo takový model rozdělení finančních 
prostředků mezi součásti UK, který umožní všem fakultám stejné mzdové ohodnocení za 
srovnatelnou práci jejich akademiků a akademiček. 

Za správnost: prof. Dr. phil. Pavel Himl 
 (předseda AS FHS UK) 
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